
Protokół nr VII/2015 
z sesji Rady Gminy w Krzemieniewie 

z dnia 28 lipca 2015 r. 
 

 

Sesja Rady Gminy w Krzemieniewie odbyła się 28 lipca 2015 r. o godz. 1400 w sali 

Gminnego Centrum Kultury w Krzemieniewie. 

Otwarcia obrad dokonał przewodniczący Rady Piotr Sikorski, który powitał obecnych radnych 

a w imieniu Rady zaproszonych gości: Pana Andrzeja Pietrulę – Wójta Gminy, Radosława 

Sobeckiego- zastępcę Wójta, Dorotę Andrzejewską - Skarbnika Gminy, Longinę Szulc - 

Sekretarza Gminy oraz Sołtysów .  Listy obecności stanowią załączniki nr 1 i 2   do protokółu. 

Następnie przewodniczący - na podstawie listy obecności - stwierdził, że w obradach bierze 

udział 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi 

quorum do  podejmowania prawomocnych decyzji.  

 

 Przewodniczący zaproponował następujący porządek obrad: 

 
1. Otwarcie. 

2. Informacja o przebiegu uzupełniających wyborów do Rady Gminy, wręczenie 

zaświadczenia o wyborze na radnego. 

3. Ślubowanie Radnego. 

4. Przyjęcie protokołu z ostatniej Sesji.  

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

6. Pytania, wnioski, interpelacje radnych. 

7.  Uzupełnienie składu Komisji Rady ( podjęcie uchwały w sprawie uzupełnienia 
składu osobowego Komisji . (druk. Nr 37) 
 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu. ( druk nr  38) 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na 

ławników. ( druk. Nr 39) 

10.  Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji i na prace       
konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych  
położonych na terenie gminy,  a  nie stanowiących własności gminy  Krzemieniewo .        
( druk nr. 40) 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazw drogom wewnętrznym. ( druk nr 41 ) 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu 
na okres powyżej 3 lat. ( druk nr 42) 
 
13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Województwa 
Wielkopolskiego ( druk nr 43 ) 



 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały dotyczącej pomocy dla Powiatu 
Leszczyńskiego ( druk nr 44) 
 

15.  Podjęcie uchwały  w sprawie dokonania zmiany w budżecie gminy Krzemieniewo na  
2015 r. ( druk 45) 

 
16. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmiany w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej. ( druk 46 ) 
 
17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady ds. Opiniowania 
Budżetu.  ( druk nr 47) 
 
18. Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Rady ds. analizy Statutów 
Sołectw oraz  funkcjonowania Sołectw . ( druk nr 48) 

 
19. Odpowiedzi na pytania, wnioski i interpelacje. 

 
20. Wolne głosy. 

21. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zwrócił się z pytaniem, czy ktoś spośród radnych chciałby wystąpić z 

wnioskiem o dokonanie zmian w wyżej wymienionym porządku obrad. 

Radni nie zgłosili uwag do zaproponowanego porządku , wobec czego przystąpiono do jego 

realizacji. 

 

Ad p.2. 

 

Przewodniczący Rady poprosił panią Katarzynę Spychaj -Przewodniczącą Gminnej Komisji 

Wyborczej  o przedstawienie informacji o wynikach wyborów uzupełniających do Rady 

Gminy, które odbyły się w dniu 21 czerwca 2015 r. w okręgu Oporowo, Oporówko. 

Pani Katarzyna Spychaj poinformowała, że zgłosiło się czterech kandydatów na radnego, tj. 

pan Mochalski Piotr, pan Skrzypczak Wojciech, pan Banaszak Andrzej pan Paweł 

Kaczmarek. Najwięcej głosów uzyskał pan Andrzej Banaszak. W głosowaniu wzięło udział 

35 % uprawnionych do głosowania w okręgu.  

Po przedstawieniu krótkiej informacji o przebiegu wyborów wręczyła zaświadczenie o 

wyborze na radnego oraz złożyła gratulacje panu Andrzejowi Banaszakowi. 

 

Ad.p.3 

 

Następnie Przewodniczący Rady poprosił wszystkich zebranych  o powstanie i zwracając się 

do Radnego Andrzeja Banaszaka – odczytał treść roty ślubowania ( zał. nr 3) . Radny 

powtarzając treść za Przewodniczącym złożył ślubowanie. Po ślubowaniu Przewodniczący 

Rady złożył panu Banaszakowi gratulacje i podkreślił, że od tego momentu jest on już 



pełnoprawnym radnym. Jednocześnie poprosił go o zastanowienie się i zadeklarowanie 

jeszcze na obecnej sesji, w której z trzech stałych komisji Rady chciałby pracować. 

 

Ad.p.4 

 

W kolejnym punkcie porządku obrad Przewodniczący zapytał radnych o uwagi do projektu 

protokółu z poprzedniej sesji. 

Uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący zarządził głosowanie nad przyjęciem protokółu z VI sesji.  

Za przyjęciem protokółu głosowało 15 . Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.p. 5. 

Przewodniczący Rady poprosił pana Wójta o przedstawienie sprawozdania z działalności w 

okresie międzysesyjnym. 

Wójt poinformował zebranych, że w okresie od maja do lipca br.  

- Kontynuowano prace związane z wykonaniem dokumentacji na oczyszczalnię ścieków w 

Luboni, 

- uzgodniono z Zarządem  Dróg Powiatowych termin wykonania ścieżki rowerowej Garzyn w 

kierunku do Górzna, przekazano Powiatowi środki finansowe na realizacje zadania. 

- wynajęto sanitariaty, które postawiono nad jeziorem w Górznie za kwotę 1.700 zł 

miesięcznie, na czas sezonu letniego, 

- przygotowywany jest podział gruntu oraz dokumentacja na remont zakupionego budynku z 

przeznaczeniem na Bibliotekę w Pawłowicach, 

- wykonano parking z kostki brukowej przy Zespole Szkół w Garzynie, 

- wykonano termoizolację budynku Zespołu Szkół w Drobninie, 

- dobudowano jedną klasę do Zespołu Szkół w Belęcinie, 

- zakończono prace związane z remontem oświetlenia w miejscowościach Bielawy, 

Krzemieniewo, Nowy Belęcin, Zbytki, 

- w sprawie budowy Grillowiska w Oporowie, jesteśmy na etapie zamiany gruntów z 

rolnikiem indywidualnym w Oporowie  pod lokalizację Grillowiska. 

- zakończono budowę sceny w Luboni przy „Uroczysku nad stawem” ze środków funduszu 

sołeckiego. 

- również w Krzemieniewie ze środków funduszu sołeckiego zakończono prace przy 

amfiteatrze. 

- wspólnie z Powiatem za kwotę 190 tys. zł. wykonaliśmy powierzchniowe utrwalenie dróg w 

Belęcinie przez Karchowo, od drogi krajowej do Bielaw oraz droga do Luboni i do granicy 

gminy w kierunku do Łęki, ponadto wykonaliśmy ok. 1 km dróg gminnych na ul. Zielonej w 



Krzemieniewie , od skrzyżowania z drogą powiatową na Poniec do Grabówca oraz droga w 

Nowym Belęcinie do SKR. 

- zakończono budowę chodnika w Kociugach, 

- w okresie trwających wakacji w szkołach były półkolonie dla dzieci, które zakończyły się w 

miesiącu lipcu, uczestniczyło w nich ok. 300 dzieci. W miesiącu sierpniu półkolonie będą 

kontynuowane w Gminnym Centrum Kultury w Krzemieniewie, 

- w sprawie dyżurów w przedszkolach, które zostały wprowadzone na okres wakacji 

poinformował, że jest bardzo małe zainteresowanie rodziców, w miesiącu lipcu do 

dyżurującego przedszkola w Garzynie uczęszczało ok. 5 dzieci. 

- w czerwcu i lipcu odbyły się dwie imprezy kulturalne dla mieszkańców gminy tj. wianki w 

Górznie oraz turniej wsi w Pawłowicach. 

 

Ad p.6. 

 

Po złożeniu sprawozdania przez Wójta,  Przewodniczący Rady zaprosił radnych do zgłaszania 

interpelacji, wniosków i zadawania pytań. 

Ponieważ radni nie zgłosili żadnych interpelacji ani wniosków, przystąpiono do kolejnego 

punktu porządku obrad. 

 

Ad p.7. 

Przewodniczący Rady zapytał radnego Andrzeja Banaszaka, czy podjął już decyzję, w której 

Komisji Rady Gminy chciałby pracować. Radny odpowiedział, że po krótkim zapoznaniu się z 

zakresem działania Komisji, postanowił pracować w Komisji Rolnictwa i Rozwoju 

Gospodarczego. 

Wobec powyższego Przewodniczący odczytał treść projektu uchwały w sprawie zmiany 

uchwały nr I/3/2014 z dnia 01 grudnia 2014 r. w sprawie powołania Komisji Rolnictwa i 

Rozwoju Gospodarczego. 

Po przedstawieniu projektu uchwały Przewodniczący przeprowadził głosowanie .  

Za przyjęciem uchwały głosowali wszyscy obecni radni tj. 15 osób. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 4 do niniejszego protokółu. 

 

Ad p. 8. 

 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący Rady poprosił panią Sekretarz o przedstawienie 

projektu uchwały w sprawie ustalenia sposobu sprawiania pogrzebu. 

Pani Sekretarz przed przedstawieniem  projektu uchwały poinformowała, że uchwała taka 

była już podejmowana na ostatniej sesji, ale nadzór Wojewody uchwalę nam uchylił 

ponieważ  stwierdzili, że jest to prawo miejscowe, które należy ogłosić w Dzienniku 

Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 



W związku z powyższym przygotowano taką samą uchwałę z dodatkowym paragrafem 

mówiącym o konieczności opublikowania jej w Dz.Urz. Woj. Wielkopolskiego. 

Następnie projekt uchwały został odczytany przez Panią Sekretarz. 

Ponieważ nie było pytań, ani uwag do zaproponowanej uchwały, Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych . Uchwała 

została przyjęta jednogłośnie i stanowi zał. nr 5 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.9 

Przewodniczący poprosił panią Longinę Szulc – Sekretarza Gminy, o przedstawienie projektu 

uchwały w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników. 

Pani Sekretarz odczytała treść uchwały , wyjaśniła , że na ławnika sądu Rejonowego w 

Gostyniu zgłosiła się tylko jedna kandydatka, ale aby Rada mogła ją wybrać, należy 

uruchomić całą procedurę określoną w przepisach prawa. 

Ponieważ  do przedstawionej uchwały  pytań i uwag  nie było, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie .  

Rada Gminy, w obecności 15 radnych, 15 głosami „za” podjęła wyżej cytowaną uchwałę 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokółu.  

 

Ad.p.10  

 

Projekt uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych położonych na terenie gminy, 

a nie stanowiących własności gminy Krzemieniewo, przedstawiła pani Dorota Andrzejewska 

– Skarbnik Gminy. 

Przewodniczący Rady zwrócił się z pytaniem do Wójta , jakie były przesłanki wywołania tejże 

uchwały. 

Wójt wyjaśnił, że podobna uchwała była już wcześniej podjęta przez Radę, ale w 

międzyczasie zmieniły się przepisy prawne i należy ją uaktualnić, tym bardziej, że do Urzędu 

wpłynął wniosek w sprawie pomocy finansowej na renowację dla Kościoła w Oporowie. 

Rada Gminy będzie prawdopodobnie podejmowała jeszcze jedną uchwałę, ale po 

zaplanowaniu środków w budżecie, tak jak wynika to z ustawy o ochronie zabytków. 

Ponieważ innych pytań do zaproponowanej uchwały nie było Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta 

jednomyślnie i stanowi zał. nr 7 do niniejszego protokółu.  

 

Ad.p.11. 

 

Zastępca Wójta pan Radosław Sobecki przedstawił projekt uchwały w sprawie nadania nazw  

drogom wewnętrznym w Krzemieniewie. 

Wyjaśnił, że za zgodą właścicieli Marii i Stanisława Puślednik oraz Krystyny i Leonarda Cieśla 

nadano nazwy drogom wewnętrznym tj. ul. Kwiatowa i ul. Bankietowa. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy Gmina ma obowiązek przejąć te drogi. 



Wójt odpowiedział, że ze strony właścicieli, jak i mieszkańców są zabiegi, aby gmina te drogi 

przejęła, ale ponieważ wiąże się to z budową i utrzymaniem tych dróg, , gmina będzie starała 

się drogi te przejąć po wykonaniu kanalizacji sanitarnej, bo to zadanie jest priorytetowe. 

Budowa i utrzymanie tych dróg wiąże się z bardzo dużymi nakładami finansowymi na które w 

najbliższym czasie nie możemy sobie pozwolić. 

Radny Marek Garbacz zapytał, jak będzie wyglądała sprawa dostarczenia mediów do 

poszczególnych posesji. 

Wójt odpowiedział, że za dostarczenie mediów odpowiedzialna jest gmina. 

Ponieważ innych pytań nie było Przewodniczący przeprowadził głosowanie nad uchwałą.  

Za przyjęciem głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została przyjęta jednomyślnie i 

stanowi zał. nr 8 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 12. 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy gruntu na okres 

powyżej 3 lat przedstawił również Zastępca Wójta. 

Wyjaśnił , że w uchwale wymienione są grunty, które do tej pory mieli we władaniu sołtysi 

wsi, będący radnymi. Ponieważ przepisy prawa nie pozwalają na dzierżawienie gruntu 

będącego własnością gminy przez radnych należało podjąć stosowną uchwalę. 

Radny Michał Michalski zapytał, czy dochody z dzierżawy gruntu będą mogły być 
przekazane do dyspozycji poszczególnych wsi, tak jak wnioskowali mieszkańcy na 
zebraniach wiejskich 

Wójt odpowiedział, że pośrednio tak, ale bezpośrednio nie ponieważ nie można w uchwale 

zastosować takiego zapisu, bo nie pozwalają na to przepisy prawa. 

Radny Marek Garbacz zapytał , jak to było, że do tej pory nie zostały skomunalizowane 

gruntu na terenie Belęcina. 

Wójt odpowiedział, że w Belęcinie jest las , występując z wnioskiem o skomunalizowanie 

gruntów w Belęcienie otrzymaliśmy odmowę. Dlatego w najbliższym czasie należy odłączyć 

las od gruntów wiejskich i wtedy możemy wystąpić o skomunalizowanie mienia gminnego. 

Ponieważ innych pytań do przedstawionej uchwały nie było Przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 9 do niniejszego protokółu. 

 

Następnie Przewodniczący ogłosił 10 minut przerwy w obradach. 

 

Ad p.13. 

 

Po zakończeniu przerwy przewodniczący wznowił obrady i o zabranie głosu poprosił panią 

Skarbnik Gminy Dorotę Andrzejewską. 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na 

rzecz Województwa Wielkopolskiego. 



Wójt wyjaśnił , że do Urzędu wpłynęło pismo Wojewódzkiego Szpitala Zespolonego w 

Lesznie adresowane do Przewodniczącego Rady i Wójta Gminy z prośbą o udzielenie 

pomocy finansowej w formie dotacji na zadanie inwestycyjne pod nazwą „ przebudowa 

oddziału położniczego” 

Poinformował, że jako jedyny z Wójtów z powiatu leszczyńskiego był przeciwny udzieleniu 

tejże pomocy, ponieważ na terenie gminy też mamy Szpital w Górznie, gdzie również są 

potrzeby finansowe.  

Ponieważ wszystkie gminy przekazały pomoc dla Szpitala w Lesznie, to nasza gmina nie 

będzie się wyłączać, dlatego został przygotowany powyższy projekt uchwały. 

Zaplanowaliśmy w budżecie gminy kwotę 10.000,00 zł dla Szpitala w Lesznie, i 10.000,00 zł 

dla Szpitala w Górznie. 

Na następną sesję przygotujemy projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

dla Szpitala w Górznie . 

Przewodniczący zapytał, czy wszystkie gminy już przekazały środki dla Szpitala w Lesznie. 

Wójt odpowiedział, że poza Powiatem wszystkie gminy środki przekazały. 

Ponieważ innych pytań do projektu uchwały nie było przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała została 

przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 10 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p. 14 

 

W kolejnym punkcie porządku obrad pani Skarbnik przedstawiła treść uchwały w sprawie 

zmiany uchwały o pomocy finansowej dla Powiatu Leszczyńskiego w 2015 r. 

Poinformowała, że w zaproponowanej uchwale zwiększa się pomoc dla Powiatu 

Leszczyńskiego o kwotę 32 tys. zł na budowę ścieżki rowerowej w Garzynie w kierunku do 

Górzna. Zwiększenie pomocy na to zadanie pozwoli na wybudowanie ścieżki na całej 

planowanej długości tj. od Garzyna w kierunku do Górzna do końca zabudowy.  

Ponadto udziela się również pomocy na zadanie bieżące pn. „ modernizacja ewidencji 

gruntów i budynków w wysokości 20 tys. zł. 

Radny Marek Garbacz zapytał czy jest już wiadomo jakie skutki finansowe przyniesie  

modernizacja ewidencji gruntów i budynków. 

Pani Skarbnik odpowiedziała, że modernizacja ta  nie przyniesie dużych skutków 

finansowych , jedynie porządkowe, choć ma bardzo wiele zastrzeżeń co do jakości wykonania 

modernizacji. Jest bardzo dużo niejasności i pomyłek ze strony geodetów, które musimy 

wyjaśniać w urzędzie  z podatnikami. 

Ponieważ innych pytań nie było ze strony radnych, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 radnych. Uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i stanowi zał. nr 11 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.15. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy Krzemieniewo na 2015 r. przedstawiła 

pani Skarbnik. 



Poinformowała, że zmiany do uchwały budżetowej dotyczą uporządkowania środków 

budżetowych zaplanowanych na 2015 r. po czym odczytała treść uchwały. 

Radny Marek Garbacz po przedstawieniu treści uchwały przez panią Skarbnik , zapytał o 

zwiększone dochody ze sprzedaży. O jaką sprzedaż chodzi ? 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że na stanie w gminie były oprawy oświetleniowe, które nie byłyby 

wykorzystane przez gminę i postanowiliśmy je sprzedać elektrykom, którzy obsługują naszą 

gminę. 

Ponieważ nie zgłaszano innych pytań do przedstawionej uchwały, przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie i  stanowi załącznik  nr 12  do niniejszego protokółu. 

 

Ad p.16. 

 

Pani Skarbnik przedstawiła również projekt uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej gminy Krzemieniewo na lata 2014 – 2018. 

Wyjaśniła, że wydłuża się okres objęty wieloletnią prognoza finansową do roku 2024 i dodaje 

nowe przedsięwzięcie pod nazwą „ budowa oczyszczalni ścieków w Lubonii i kanalizacji 

sanitarnej w miejscowościach Lubonia, Kociugi, Drobnin, Krzemieniewo, Garzyn, Górzno.” 

Radny Marek Garbacz zapytał, jaka jest możliwość pozyskania środków na planowaną 

kanalizację. 

Wójt poinformował, że na pewno będą ogłaszane konkursy, z których będzie można 

pozyskać środki, jednak w tym roku już żaden taki konkurs się nie odbędzie. Na dzień 

dzisiejszy nikt nie odpowie jakie będą środki. 

Radna Maria Kamyczek wyjaśniła , że materiał, który otrzymali , to jest przedstawienie 

zabezpieczenia inwestycji. 

Radny Piotr Majchrzak zaproponował, aby przyciągnąć do gminy inwestorów, od których 

można by  ściągnąć podatki i zwiększyć budżet gminy. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy przedstawiony w prognozie finansowej kredyt jest 

kredytem preferencyjnym czy komercyjnym. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to kredyt komercyjny na 3,5 %, ale zaznaczyła, że tak należało 

się odnieść w prognozie finansowej. 

Wójt przypomniał, że decyzję o budowie oczyszczalni ścieków podjęliśmy już dużo wcześniej i 

teraz przyszedł moment, że musimy „zacisnąć pasa” i podjąć decyzję , że będziemy przez 

najbliższe kilka lat finansować tylko zadanie budowy kanalizacji ścieków. 

Radny Marek Garbacz zapytał, czy na dzień dzisiejszy nie sięgną nas jakieś kary za brak 

kanalizacji w gminie. 

Wójt odpowiedział, że kary mogą nas sięgnąć, ale dopiero po 2025 roku, bo takie są 

założenia nałożone przez przepisy unijne. 

Przewodniczący Rady zaproponował sołtysom, aby środki z funduszu sołeckiego nie 

„przejadać” na zadania typu festyny i dożynki, ale przekazać je na budowę kanalizacji. 

 



Ponieważ innych pytań i uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, Przewodniczący Rady 

przeprowadził głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. 

Uchwała została przyjęta jednomyślnie i stanowi załącznik nr 13  do niniejszego protokółu. 

 

Ad p.17. 

 

Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej komisji Rady Gminy do spraw opiniowania 

Budżetu przedstawił Przewodniczący Rady . 

Poinformował, że przedmiotem działania tej komisji będzie analiza projektu budżetu na 2016 

r. na etapie przygotowywania oraz wydanie opinii w tej sprawie. 

Ponieważ nie było uwag do przedstawionej uchwały, przewodniczący przeprowadził 

głosowanie. 

Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych na sesji radnych - uchwała została przyjęta 

jednogłośnie i  stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 

 

Ad.p.18 

 

Przewodniczący Rady przedstawił również projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Rady do spraw analizy Statutów Sołectw oraz funkcjonowania Sołectw.  

Poinformował, że w skład komisji proponuje przewodniczących stałych Komisji Rady oraz 

jedną radną, która jest również Sołtysem. Przedmiotem działania tejże komisji będzie analiza 

statutów sołectw oraz analiza działalności sołtysów i rad sołeckich. 

Ponieważ nie było uwag do przedstawionego projektu uchwały Przewodniczący 

przeprowadził głosowanie. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 obecnych radnych. Uchwała 

została przyjęta jednomyślnie i stanowi zał. nr 15 do niniejszego protokółu. 

 

Ad p. 19. 

 

W wolnych głosach Przewodniczący Rady zabrał głos w sprawie dzierżaw gruntów, prosił aby 

uporządkować stan i przygotować grunty do sprzedaży. 

Radny Leszek Kruk  zgłosił wniosek w sprawie przeprowadzenia deratyzacji we wsi 

Krzemieniewo. 

Przewodniczący Rady zapytał Wójta, o możliwość zrobienia powierzchniowego utrwalenia 

drogi Mierzejewo – Grabówiec. 

Wójt odpowiedział, że to może być problem, bo firma, która robiła to zadanie na gminie nie 

przyjedzie specjalnie na tak krótki odcinek. 

Radny Krystian Dutkiewicz – z wielkim żalem zapytał dlaczego stworzono okręg wyborczy w 

Garzynie, gdzie nie ma ani jednej drogi, której właścicielem byłaby gmina. Zaproponował, 

aby gmina przejęła drogi osiedlowe w Garzynie. 



Wójt poinformował, że  nie ma jednostronnego przejęcia dróg. Problem ten nie dotyczy tylko 

dróg w Garzynie, ale na terenie całej gminy . Przejmując drogi należy liczyć się z 

konsekwencjami utrzymania tych dróg.  

Przypomniał, że budżet gminy jest tylko jeden, który przeznaczamy prawie w całości na 

budowę oczyszczalni ścieków, dlatego należy się zastanowić , które zadania dla nas są 

priorytetem. 

Radny Krystian Lewandowski zgłosił sprawę malowania linii „stopu”  bez znaku drogowego 

„Stop”. Zaznaczył, że ktoś obcy może spowodować wypadek, zatrzymując się przed linią.  

Wójt odpowiedział, że sprawę przekaże fachowcom. 

Radna Maria Kamyczek zaproponowała, aby zaprosić przedstawicieli Zarządu Dróg 

Krajowych i Policji, aby wyjaśnili jak traktować krzyżówkę na dworcu kolejowym w 

Krzemieniewie, bo jest ona bardzo niebezpieczna. 

Radny Stanisław Żabicki zgłosił następujące sprawy : 

- przy markecie DINO w Pawłowicach nie ma znaku „Stop”, aby udostępnić pierwszeństwa 

pieszym, 

- prosił aby zgłosić naprawę drogi przy stacji Kolejowej, ponieważ zrobiła się tam 

niebezpieczna dziura, 

- prosił aby zmobilizować właściciela sklepu w Pawłowicach do zrobienia porządku przy 

obejściu, 

Radny Marek Garbacz poruszył sprawę zamiany gruntu w Oporowie i naruszenie gruntu 

nauczycielskiego. 

Wójt wyjaśnił, że na inwestycje gminne , gmina może przyjąć grunty nauczycielskie jeżeli 

innych nie ma. W przypadku Oporowa występuje sytuacja zamiany gruntu z rolnikiem 

indywidualnym ponieważ chodziło nam o grunt na którym można postawić „Grillowisko” , 

które ma służyć ogółu społeczeństwa, a szczególnie wsi Oporowo. 

Przewodniczący Rady poinformował, że przed posiedzeniem sesji otrzymał połączenie 

telefoniczne od właściciela Firmy, która zajmuje się farmami wiatrowymi, ze skarga na 

Wójta, że nie chce załatwić pozytywnie ich sprawy, a dotyczącej zmiany planu 

zagospodarowania przestrzennego dla postawienia farm wiatrowych w części północnej 

gminy. Ponieważ nie bardzo jest zorientowany w sensie sprawy, poprosił o wyjaśnienie pana 

Wójta. 

Wójt poinformował, że w poprzedniej kadencji Rada Gminy podjęła uchwałę w sprawie 

zmiany Studium dotyczącą farm wiatrowych. 

Następnie w rozmowach z radnymi nie było akceptacji do zmiany planu zagospodarowania 

przestrzennego gminy dla budowy dodatkowych farm wiatrowych. 

Na terenie gminy jest przygotowany plan na realizację budowy farm wiatrowych w okolicach 

Pawłowice – Lubonia. 

Radny Marek Garbacz zaproponował, aby na zebraniach wiejskich podjąć dyskusję na temat 

stawiania farm wiatrowych i zapytać ogół społeczeństwa, czy zgadzają się na zmianę 

krajobrazu gminy. 

Radna Maria Kamyczek zwróciła się do Przewodniczącego i poinformowała, że rozmowa 

telefoniczna do niczego nie obliguje i zaproponowała, aby ten temat pozostawić.  



Radny Marek Garbacz poprosił panią redaktor gazety gminnej o umieszczenie informacji na 

temat możliwości logowania się do powiadamiania SMS. 

Odniósł się również do sprawy zainteresowania rodziców opieką przedszkolną w wakacje. 

Poinformował, że nie do każdego dotarła taka informacja i dlatego było małe 

zainteresowanie. 

Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z licznymi telefonami i pytaniami od 

mieszkańców, w sprawie napraw placów zabaw,  sprawa doposażenia i napraw placów 

zabaw na terenie gminy będzie zrealizowana w terminie do 15 sierpnia br. 

 

Ad p. 20. 

 

Innych spraw nie poruszano.  

Wobec zrealizowania porządku obrad, przewodniczący podziękował zebranym za udział w 

sesji i o godzinie 16:30 zamknął obrady. 
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